
 

 

RAADSVRAGEN 

Datum:  1 mei 2017 
Betreffende: Asbest daken 
Van:  Wouter Catsburg (ChristenUnie/SGP) 

Particulieren, bedrijven en (overheids-)instellingen mogen in 2024 geen asbestdaken meer bezitten. 
De maatregel moet gezondheidsproblemen door asbest voorkomen. Oude daken kunnen door de 
jaren heen zijn aangetast door weer en wind. Daardoor kunnen asbestvezels vrijkomen. En die 
vormen een gevaar voor de volksgezondheid.  

Bovenstaande betekent dat voor 2024 alle asbestdaken in Nederland moeten zijn gesaneerd.  De 
gemeente is verantwoordelijk voor de inventarisatie van het aantal asbestdaken, voor de voorlichting 
richting de inwoners van de gemeente Zeist en op termijn voor de handhaving. Uit een onderzoek 
van Kassa blijkt dat slechts een enkele gemeente al serieus hiermee aan de gang is gegaan en het 
asbestprobleem in kaart heeft gebracht en hierop beleid heeft ontwikkeld.  

Hoewel eigenaren van asbesthoudende daken zelf verantwoordelijk zijn voor het verwijderen ervan 
heeft de gemeente ook een taak. Eigenaren mogen zelf maximaal 35 m2 asbesthoudende daken 
verwijderen, daarboven moet een gespecialiseerd bedrijf dat doen. De gemeente heeft een taak haar 
inwoners te begeleiden in de aanvraag voor subsidie. Deze subsidie (€ 4,50 p/m2) is overigens 
volstrekt onvoldoende om de hoge verwijderingskosten te dekken.  

Vragen: 

1. Is het college op de hoogte van de wettelijke verplichting dat alle daken met asbest voor 2024 
moeten zijn gesaneerd?  

2. Is in Zeist het aantal asbestdaken al geïnventariseerd? Zo ja, wat is de opgave waarvoor  
gemeente, bedrijven, woningcorporaties en particulieren staan? En zo nee, waarom niet? En 
is het college van plan dit snel te doen? We kunnen niet gaan handhaven als we niet weten 
waar de asbestdaken liggen. 

3. Meldt de Zeist de geïnventariseerde asbestdaken inmiddels bij het LAVS? Op vragen van het 
CDA in februari 2016 gaf het college aan voor zichzelf geen registratierol (of rol in de 
voorlichting hierover) te zien. 

4. Op welke terreinen (financieel/beleidsmatig) vindt er samenwerking met de Provincie plaats?  
5. Is het college bereid om, met de enorme opgave voor 2024 voor ogen, lokaal asbestbeleid te 

ontwikkelen, dat beleid de raad voor te leggen, en hierin aandacht te hebben voor:  
a. de financiële consequenties voor de gemeente voor wat betreft gemeentelijke daken 
b. de (financiële) consequenties voor de huiseigenaren (particulier en corporaties) en 

bedrijven voor wat betreft de in hun bezit zijnde daken 
c. Voorlichting en begeleiding.  
d. De volksgezondheid 
e. Collectieve aanpak (wijken/straten/rijtjes) 
f. De mogelijkheden om daken bij sanering direct te verduurzamen? (zonnepanelen, 

isolatie enz.) 
6. Is het college ten slotte bereid om bij de staatssecretaris/minister de nagenoeg onhaalbare en 

onbetaalbare saneringsopgave aan te kaarten, dan wel dit probleem op de daarvoor geschikte 
plekken te bespreken? (VNG, regio, omgevingsdienst, Provincie). 


